
    
 用户名   密 码      注册 | 遗忘密码? | FAQ

    

    论文快速检索:    高级检索
 检索 

首页 期刊介绍    编委介绍 投稿须知 读者服务    链接 联系我们 English  

论文 扩展功能 

本文信息

Supporting info 

PDF(158KB)

[HTML全文] 

参考文献 

服务与反馈

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

引用本文 

Email Alert 

文章反馈 

浏览反馈信息 

本文关键词相关文章

大气腐蚀

冷轧钢板

气相防锈油

本文作者相关文章

李处森

张学元

杜元龙 

PubMed

Article by 

Article by 

Article by 

冷轧钢板锈蚀原因及防锈对策

李处森,张学元,杜元龙 

金属腐蚀与防护国家重点实验室 中国科学院金属研究所 沈阳文萃路62号 110016 

摘要： 

通过对冷轧钢板在高温、高湿大气环境中锈蚀原因 进行系统分析，提出了利用油-气两相缓蚀的方案解决钢板表面防锈油涂覆不均造成的腐蚀 问题.
阐述了气相防锈油DZL的设计方案，通过静态湿热腐蚀试验和气相防锈性能试验评价了 接触缓蚀和气相缓蚀性能，并用电化学方法对其气相缓蚀作用

进行了研究.   

关键词： 大气腐蚀   冷轧钢板   气相防锈油   

CORROSION AND PROTECTION OF COLD ROLLED STEEL PLATE IN HUMID ATMOSPHERE 

Abstract: 

By analyzing systematically the reasons of corrosion and rust of cold rolled steel plate in humid atmosphere，it is put forward to u se 

both oil and vapor phase inhibition to solve the serious corrosion problem on the surface of steel plate caused by partially covered anti-
rust oil.In the pap er，the design of the vapor phase anti-rust oil DZL was elaborated，and the prop erties of touching inhibition and 
vapor phase inhibition were evaluated by corro sion test in humid atmosphere and by vapor phase anti-rust test.In addition，the vapor 

phase inhibition was also studied and clarified by electrochemical method s.   

Keywords: atmospheric corrosion   cold rolled steel plate   vaporp hase anti-rust oil      
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